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Protokół nr 8/2025 

z posiedzenia Komisji Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie 

 

Miejsce posiedzenia: sala sesyjna (p.24) Urzędu Miejskiego w Śremie, 

Plac 20 Października 1, 63-100 Śrem. 

Obrady rozpoczęto 18 marca 2025 r. o godz. 15:30, a zakończono o godz. 

15:59 tego samego dnia 

Posiedzeniu przewodniczyła Justyna Bąkowska – Przewodnicząca Komisji 

 
Przewodnicząca Komisji – Justyna Bąkowska 11 lutego 2025 r. zwołała 

posiedzenie Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady 
Miejskiej w Śremie. 
 (Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu). 

 
Członkowie Komisji obecni wg listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2 

do protokołu. Obecnych 6 członków komisji. Nieobecny Artur Konon – 
usprawiedliwiony. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Piotr Mulkowski – Przewodniczący Komisji Statutowej; 
2. Ratajczak Sławomir – Zastępca Burmistrza; 
3. Świdurska Maria – Dyrektor Centrum Usług Społecznych w Śremie. 

 
Przewodnicząca Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego 

na podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzyła 
posiedzenie, powitała członków Komisji oraz zgromadzonych gości. 

 
W dalszej kolejności Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek 

obrad i zapytała o propozycje zmian. 
 
Do porządku obrad  Przewodniczący Komisji Statutowej – Piotr 

Mulkowski złożył wniosek formalny o zamianę punktu 2 z punktem 4. 
 



Przystąpiono do głosowano w sprawie: przyjęcia wniosku dotyczącego zamiany 
punktu 2 z punktem 4  
 

Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), 
Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Paulina Szulc (ZA) 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Następnie Przewodnicząca Komisji zgłosiła wniosek formalny o  zdjęcia z 
porządku obrad pkt. 3 „Mieszkalnictwo wspomagane i treningowe jako duża 
szansa dla systemu wsparcia osób z niepełnosprawnością i kierunki dla lokalnej 
polityki społecznej.”( Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 
 
Przystąpiono do głosowania przyjęcia powyższego wniosku. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), 
Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Paulina Szulc (ZA) 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Porządek obrad został przyjęty w następującej wersji: 
  
1. Przyjęcie protokołu 7/2025 z posiedzenia Komisji 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie Statutu gminy Śrem; 
b) w sprawie ustalenia sposobu sprawowania przez Gminę Śrem pogrzebu 

osobom zmarłym oraz pochówku dzieci martwo urodzonych.  
3. Mieszkalnictwo wspomagane i treningowe jako duża szansa dla systemu 

wsparcia osób z niepełnosprawnością i kierunki dla lokalnej polityki 
społecznej 



4. Zakres realizowanych i planowanych usług opiekuńczych świadczonych w 
gminie Śrem w latach 2024 i 2025 roku. 

5. Sprawy bieżące w zakresie działania komisji. 
Ad 1. Przyjęcie protokołu 7/2025 z posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Komisji przekazała, że do protokołu 7/2025 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag. Wobec powyższego stwierdziła, 
iż protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty. 
 
Ad 2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
 

a) w sprawie Statutu gminy Śrem; 
 
W związku z tym, że projekt uchwały w sprawie Statutu gminy Śrem był 
referowany wcześniej na komisjach Rady, odstąpiono od jego przedstawienia. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

Statutu gminy Śrem. 
 

Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), 
Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Paulina Szulc (ZA) 
 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, iż 
przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

b) w sprawie ustalenia sposobu sprawowania przez Gminę Śrem pogrzebu 
osobom zmarłym oraz pochówku dzieci martwo urodzonych.  

 
Projekt uchwały zreferowała Pani Maria Świdurska – Dyrektor Centrum Usług 
Społecznych w Śremie. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 
 
W dyskusji głos zabrali: 



Radny Łukasz Brzeziński stwierdził, że jeżeli chodzi o dzieci martwo urodzone, 
to ten pochówek jest w mogiłach zbiorowych, 2, 3 razy w roku. 
Pani Świdurska odpowiadając stwierdziła, że tak, zostały wskazane 2 terminy, 
jest to przyjęte na podstawie wytycznych wskazanych przez Ministerstwo 
Rodziny i Polityki Społecznej. W niektórych gminach wskazano 1 termin. 
Wskazano terminy , które są obchodzone i jakby oddają cześć tym dzieciom. 
Radny Łukasz Brzeziński zapytał , gdzie są przechowywane martwe dzieci od 
pochówku do pochówku? 
Pani Świdurska poinformowała, że są przechowywane w Szpitalu, tak jak 
określa to ustawodawca i w żaden sposób nie obciąża to gminy, tak jak w 
przypadku zmarłych osób dorosłych, gdzie za każdy dzień pobytu w zakładzie 
pogrzebowym ponosimy koszty w wysokości 100 zł. Chodzi o zwłoki, gdyż nie 
możemy przechowywać zwłok po kremacji. 
Radny Łukasz Brzeziński zapytał, czy rodzice są poinformowani. 
Pani Świdurska stwierdziła, że tak, rodzice są informowani. Od rodziców zależy, 
czy decydują się na pochówek, czy też odstępują od niego i wtedy tę czynność 
my wykonujemy. 
Radna Katarzyna Łeńska - Szewczak  zapytała, czy pochówek jest dokonywany z 
imieniem dziecka? 
Pani Świdurska odpowiedziała, że są przypadki, gdzie dziecko nie ma nadanego 
imienia. Są to procedury, które musimy wypracować z Urzędem Stanu 
Cywilnego i ze Szpitalem. Są to trudne sytuacje. 
Przewodnicząca Komisji zapytała, czy te 2 terminy są wystarczające, czy może 
lepszym terminem będzie raz na kwartał. 
Pani Świdurska stwierdziła, że są to wystarczające terminy. W większości 
przypadków rodzice dokonują pochówku, dlatego te terminy są wystarczające. 
Ta uchwała nie jest powszechną uchwałą, występuje ona w gminach gdzie jest 
Szpital i oddział dziecięcy. Teraz jest pierwsza taka sytuacja, gdzie Szpital 
zwrócił się do nas o pochówek i podjęcie takiej uchwały jest konieczne. 
Lokalizacja mogiły będzie ustalana. Pochówek osób dorosłych, których nie miał 
kto pochować , do tej pory dokonywał Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Dyskusję zakończono. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w 
sprawie ustalenia sposobu sprawowania przez Gminę Śrem pogrzebu osobom 
zmarłym oraz pochówku dzieci martwo urodzonych.  
 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 
Wyniki imienne: 
Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), 
Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Paulina Szulc (ZA) 
 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, iż 
przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 Opinia Komisji dotycząca projektów uchwał stanowi załącznik nr 4 
do protokołu.  
 
Ad.3. Mieszkalnictwo wspomagane i treningowe jako duża szansa dla systemu 
wsparcia osób z niepełnosprawnością i kierunki dla lokalnej polityki społecznej 
 
Punkt został zdjęty z porządku obrad Komisji. 
 
 
Ad. 4. Zakres realizowanych i planowanych usług opiekuńczych świadczonych w 
gminie Śrem w latach 2024 i 2025 roku. 
( Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
 
Powyższą informację przedstawiła Pani Maria Świdurska – Dyrektor Centrum 
Usług Społecznych w Śremie. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 
Dyskusji nie było. 
 
Ad 5.  Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji.  

 
W tym punkcie obrad dyskusji nie podjęto. 

 
Raport z przeprowadzonych głosowań stanowi załącznik nr 6 

do protokołu. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji – Justyna 

Bąkowska podziękowała za udział w posiedzeniu Komisji, zamykając obrady 
o godz. 15:59. 

 



 
Na tym posiedzenie komisji i protokół zakończono 
 

 
 

Przewodnicząca 
Komisji Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska 

 Justyna Bąkowska 
 
 
 
 
 
Załączniki do protokołu: 

1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Wniosek o zmianę porządku obrad 
4. Opinia komisji dot. projektów uchwał. 
5. Informacja dotycząca zakres realizowanych i planowanych usług 

opiekuńczych świadczonych w gminie Śrem w latach 2024 i 2025 roku. 
6. Raport z przeprowadzonych głosowań. 

 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Jolanta Napieralska 
Podinspektor  


